

外文所碩士班課程規劃 MA Program

必修M (或D) 課程30學分 Required credits: 30 of M (or D) courses

- ➔ 「研究方法與學術英文寫作一」(3學分) ; 「研究方法與學術英文寫作二」(2學分)
Research Methodology and Academic Writing I (3 credits) and
Research Methodology and Academic Writing II (2 credits)
寫作一於第1學期開課，寫作二於第2學期開課。
Academic Writing I is offered in the first semester, and Academic Writing II in the second semester.
- ➔ 第一類併時性文學理論及方法論課程必修3學分
At least 3 credits from Group 1, synchronic literary theory and methodology
- ➔ 第二類貫時性斷代及專家課程必修3學分
At least 3 credits from Group 2, diachronic historical periods and individual authors
- ➔ 第三類併時性文類、主題學、跨文類及文化研究課程必修3學分
At least 3 credits from Group 3, synchronic genre, theme, inter-genre, and cultural studies
- ➔ 「第二外國文」(不計學分) : 同一語言一年(共6學分)
Second Foreign Language (no credit): 1 year or 6 credits of the same language
可用大學部課程抵免或語言檢定證書免修。
Can be waived with courses previously taken in a university or language certificates.



外文所碩士班課程規劃 MA Program

修課 Take Courses

取得論文指導教授同意書 Obtain Thesis Supervision Agreement

資格考試/論文撰寫計畫書口試 Qualifying Exam/Proposal Oral Examination

學生應提出論文撰寫計畫書及與畢業論文相關之應考書單，由指導教授連同一至二位口試委員為學生舉行口試。
Students must submit the thesis proposal and reading list, to be examined by the thesis supervisor and one to two relevant faculty members.
*申請方式與期限請見系網公告

撰寫論文 MA Thesis

本所碩士論文之內容應以英美文學及相關研究為範圍，並經指導教授及所長同意，使用英文撰寫，文長60頁以上，依最新MLA Handbook格式英文打字或電腦列印。

The MA thesis should be on a topic relevant to English or American literature, or other topics relevant to these areas approved by the dissertation supervisor(s) and the department chair; it should be written in English, be 60 pages or longer, and formatted according to the most recent edition of the *MLA Handbook*.

學位考試 Degree Examination

由指導教授連同二位教師組成論文口試委員會，經口試審核完畢後始得申請畢業。

The Degree Examination Committee should be composed of the thesis supervisor and two oral examiners. After successful completion of the exam, the student may graduate.
*申請方式與期限請見系網公告



碩士生涯規畫

Mapping Out your MA Program

將章程的規定和前述考量抓總，可得底下的碩士生涯規劃建議表，提供給同學們作為參考：

碩一上 Fall 2020	修三門課9學分 (含學術寫作一3學分) · 或四門課12學分 (如需補修第二外語) Take 3 courses / 9 credits (including Academic Writing I, 3 credits), or 4 courses / 12 credits (recommended for students taking second foreign language courses)
碩一下 Spring 2021	修三門課9學分 · 或四門課12學分 (如需補修第二外語) 3 courses / 9 credits, or 4 courses / 12 credits (recommended for students taking second foreign language courses)
碩二上 Fall 2021	修三門課9學分 (可外加「專題研究」1學分，總共10學分) · 或四門課12學分 (如需補修第二外語) 3 courses / 9 credits (you can add an independent study course 1 credit, so 10 credits in total), or 4 courses / 12 credits (recommended for students taking second foreign language courses)
碩二下 Spring 2022	學分： 修「學術寫作二」(2學分)和「專題研究」(1學分) · 亦可加修未修完的學分 (但應考量個人負荷量) Courses: take Academic Writing II (2 credits) and Independent Study (1 credit), and other credits that you may still need. Thesis proposal： 進行寫作 (可於完成後連同資格考一起提出口試。提出時間不限，但須於上課期間提出及口試) Finish writing the thesis proposal and apply for the qualifying exam/proposal oral examination.
碩三上、下 Fall 2022 Spring 2023	學分： 將剩下的學分修滿 Take the credits that you still need 論文寫作 Research and write thesis 學位考試： 可於上學期或下學期進行口試 Degree examination

